
toplum ve hekim 

Tıp Eğitimi 

Konusunda Yazışmalar 
Dizİ Pusulası 

1 - TTB, 1984 yılında yayınladığı Memorandum 'da 
ülkemizde çözülmesi gerekli sağlık sorunlan arasında Tıp 
Fakültelerinde eğitim sorununu almış, fakültelere alınan öğ
renci sayısının azaltılması ve eğitim standardının yükseltil
mesini istemiştir. Bu Memorandum Cumhurbaskanına. Bas
bakana, Bakanlara ve Milletvekillerine, YöK dahil ilgili ku,. 
rumlara yollanmıştır. 

2- 12.11.1985 tarihinde DPT'ye Sağlık Hizmetleri
nin yeniden düzenlenmesi konusunda gönderilen yazıda, tıp 
eğitimi standardının yükseltilmesi konusuna da dikkat çekil
miştir. 

3 - 1985 yılı sonlarında Tıp Fakültelerini yeni bitiren 
hekimler arasında bir anket yapılmıştır. Anket Sonuçlan 
9.4.1986 gününde Baş bakana, Bakanlara, Milletvekillerine 
ve YöK'e duyurulmuş ve tıp eğitimi konusundaki yanlış 
kararların düzeltilmesi istenmiştir. Araştırmanın sonuçları 

Nisan 1986 'da TTB Haber Büıteninde. Mart 1987 'de Top
lum ve Hekim dergisinde yayınlanmıştır. 

4- 22.4.1986 ~nünde araştırma sonuçları tıp fakül
tesi dekanlillarına yollanmış ve öğrenci sayısını smırlamala
n ve bu konuda YöK'e baskı yapmalan istenmiştir. 

5- Tıp Fakültelerine alınacak öğrenci sayısının 1500'e 
indirilmesi için 7.5.1986'da DPT'ye yazı yazılmıştır. 

6- 22. 5.1986 'da YöK'ten 9.4.1986 ~nlü yazımlZa 

yanıt gelmiş ve alınacak öğrenci sayısının 5500'den 5107 'ye 
indirileceği bildirilmiştir. 

7- 30 •. 5.1986'da Başbakanlığa ve M.E.B 'na Türkiye' 
de gereksinen hekim sayısının hesaplanmasında DPT'nin 
hata yaptığım bildirdik ve gerekli önlemlerin alınmasım iste
dik. 

8- 14.8.1986'da DPT yaptığı hesaplan savunan bir 
yazı gönderdi. 

9- 25.8.1986 'da DPT'ye hataları belirten yeni bir yazı 
yolladık ve düzenleyeceğimiz bir açık oturuma katılmaları
nı istedik. Yazının bir kopyasını Baş bakan 'a Kişiye Özel 
olarak yolladık ve bu hatalı gidişe "Dur" diyeceklerini um
duğumuzu belirttik. 

10 

10- DPT 14.8.1986 ~nlü yazısında YöK ülke gereksin
melerine göre tıp eğitimi yaptıramadığı yazılı idi. Bu konu
da YöK'e bir yazı yazdık ve görüş istedik. Bir yıldır yanıt
lanmadı. 

11- Dünya Tabipler Birliği 'nin Kasım 1986 ayında top
lanan Asamblesinde tıp eğitimi konusundaki konuşma ve 
kararlan 7.11.1986 günü tıp fakültesi dekanlıklarına ve 
YöK'e bildirdik. Bu yazıların her yıl tıp fakültelerine alına
cak öğrenci sayısının 1500 'e indirilmesi görüşümüru destek
lediğine işaret ettik ve öğrenci sayısını azaltarak mesleğimi
zi kurtarma çabalarına katılmalarım istedik. 

12.- DPT 10.11.1986 'da 7.5, 14.8 ve 25.8 ~nlü yazıla
nmızı yanıtladı, görüşünü savundu, açık oturuma katılaca
ğını bildirdi. 

13- 9 .. 12.1900 'da DPTve YöK'e açık oturumun 17ıl987 
de yapılacağı bildirildi. Ankara 'daki tıp fakültelerinden ve 
tıp öğrencilerinden de panelist çağrıldı. YöK dışında her 
kurum panelist gönderdi. DPT temsilcisi öğrenci sayısının 
fazla olmadığını savunan tek üye idi. YöK 15.1.1987 tarih
li yazısında bu açık otururnun yapılmamasım istedi. 

14- 12.2.1987'de Sağlık Bakanı'na isteği üzerine 17. 
Ocak panelindeki konuşmaların özeti yollandı. 

17- 22.4.1987'de Dünya Sağlık Teşkilatı 'na y~dığı
mız bir yazı ile Türkiye 'nin hekim gereksinmesi konusunda 
bizim ve DPT'nin hesapları hakkında görüşlerini sorduk. 
16.7.1987 'de verilen yanıtta, bizim hesaplarımızın doğru 
olduğu yanıtını aldık. 27. 7.1987 'de bu yazıların kopyası
m SSYB 'ye yolladık. 

IS- 7.9.1987'de Tıp Eğitimi konusunda DST yazısım 
ve Amerika standartları konusunda bir yazıyı YÖK 'e yolla
dık. Yılda Tıp Fakültelerine alınan öğrenci sayısının 1500 'e 
indirilmesini bir daha yazdık. 

19- 8.9.1987'de Cumhurbaşkanı !na YöK'e yollanan 
yazı ve belgelerin kopyalarım yolladık. 


